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Protokół nr 4/19 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w dniu 22 stycznia 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie o godz. 13
37

 

Zakończenie o godz. 15
10 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda otworzył i prowadził 

posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik Nr 1 do protokołu. Wójt Gminy Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Marek 

Gardygajło, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska oraz kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Beata Wilk.  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że podczas obrad Komisji 

na stan 4 członków Komisji, obecnych zgodnie z listą obecności jest 4 członków Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji, co stanowi niezbędne quorum do prowadzenia prawomocnych 

obrad. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczył radny Remigiusz Zakrzewski. 

O terminie posiedzenia członkowie Komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 
 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad  
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał zaproponowany 

porządek posiedzenia, który przedstawiał się następująco; 
 

1. Zatwierdzenie porządku obrad  

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji 

- protokołu Nr 1/18 z dnia 26 listopada 2018 roku 

- protokołu Nr 1W/18 z dnia 10 grudnia 2018 

- protokołu Nr 2/18 z dnia 17 grudnia 2018 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję  
4. Rozpatrzenie skargi – zbadanie zasadności zarzutów i wypracowanie stanowiska.  

5. Sprawy różne  

6. Zamknięcie posiedzenia komisji.  
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek posiedzenia Komisja, tj. 4 głosami „za” przyjęła zaproponowany 

porządek posiedzenia. 

Komisja zaczęła obrady od pkt 4 porządku posiedzenia   
 

Ad 4. Rozpatrzenie skargi – zbadanie zasadności zarzutów i wypracowanie stanowiska. 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda rozpoczął obrady od 

rozpatrzenia skargi mieszkańca Grzędzic, Przewodniczący Komisji poinformował, że 

członkowie komisji nie w pełnym składzie zapoznali się z przedmiotem skargi w terenie, oraz 

wysłuchali osoby skarżącej. Komisja poprosiła o dokumenty i przedstawienie inwestycji 

drogowej w Grzędzicach z podziałem na etapy przez kierownika GKI Panią Beatę Wilk. 
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Głos zabrała kierownik Beata Wilk, informując, że w 2015 roku powstała koncepcja 

przebudowy drogi gminnej w Grzędzicach. Dokumentacja była przygotowana pod kątem 

uzyskania dofinansowania. W 2017 roku była przygotowana dokumentacja projektowa wraz 

z pozwoleniem na budowę, dokumentacja została podzielona na odcinki; odcinek A – od 

ronda w Lipniku do przejazdu kolejowego w Grzędzicach, odcinek B – od przejazdu 

kolejowego do końca zabudowań w m. Grzędzice na wysokości ul. Warzywnej, odcinek C – 

od ul. Warzywnej do skrzyżowania z droga powiatową w Żarowie. Dofinansowanie jest dla 

odcinka A i B w wysokości 6,1 mln. Strategiczne są Grzędzice i odcinek A w Lipniku. Dla 

odcinka A złożono wniosek o wydanie pozwolenia na budowę na podstawie spec ustawy 

drogowej, odwołań nie było i decyzja się uprawomocniła, na odcinek B złożono dwa 

odwołania były rozpatrywane przez Wojewodę, ta decyzja się również uprawomocniła, dla 

odcinka C zostało również złożone odwołanie od decyzji wodno – prawnej przez Państwa 

skarżących. Skarżący podnoszą temat usytuowania ścieżki rowerowej. W koncepcji 

przebudowy drogi gminnej z 2015 roku, było inne położenie ścieżki rowerowej, ale po 

przeciwnej stronie rozpoczęły się inwestycje mieszkaniowe, dlatego też ścieżka została 

przeniesiona na inną stronę, a rowy są do odwodnienia drogi. Beata Wilk poinformowała, że 

wniosek o pozwolenie na budowę został wycofany na odcinek C. Przewodniczący Komisji 

Paweł Żmuda zapytał, dlaczego Gmina wystąpiła o pozwolenie na budowę na odcinek C 

skoro nie zamierzała go realizować. Odpowiadając Beata Wilk powiedziała, że moglibyśmy 

starać się o dodatkowe dofinansowane na przebudowę tego odcinka. Odwołanie trafiło do 

Prezesa Wód Polskich do Warszawy i czekamy na rozstrzygnięcie. Przewodniczący Komisji 

Paweł Żmuda zapytał, jakich rozmiarów jest ten zbiornik, bo skarżący podał 5x10, i pod jakie 

potrzeby został zaprojektowany. Odpowiadając Beata Wilk powiedziała, że zbiornik został 

zaprojektowany pod potrzeby drogi. Odpowiadając kierownik Beata Wilk powiedziała, że 

sam zbiornik ma wymiary ok. 9,60 x 31,30, natomiast działka, na której jest położony ma 

rozmiar ok. 15 x 50, kierownik Beata Wilk poinformował radnych, że dokumentacja na 

odcinku C nie była korygowana, od kiedy powstał projekt. Przewodniczący Komisji 

podsumowując dyskusję, stwierdził, że posadowienie zbiornika wyłącza z użytkowania 

1,5 ara działki. W toku dyskusji radnych nad problemem skarżącego, głos zabrał radny 

Sebastian Janiak, informując, że podczas spotkania ze skarżącym w terenie uzyskał 

informację, że skarżący nigdy na swoim terenie nie miał problemów z wodą. Kierownik Beata 

Wilk poinformowała, że aby problemów z nadmiarem wody nie było, zostały ścięte pobocza 

drogi z obu stron. Przewodniczący Komisji podsumowując dyskusję, stwierdził, że problem 

z wodą zaczął się z chwilą powstania osiedla po drugiej stronie drogi, oraz problemem 

odwodnienia tego osiedla. Odpowiadając kierownik Beata Wilk powiedziała, że zlecając 

inwestycję drogową, nie mieliśmy wiedzy, że po drugiej stronie powstanie osiedle. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda zapytał o drogi wewnętrzne na tym osiedlu, 

odpowiadając kierownik Beata Wilk poinformowała, że to są drogi prywatne. 

Radni w toku dyskusji podnosili tematy odwodnienia terenów w miejscowości Grzędzice oraz 

we wszystkich miejscowościach Gminy. 

Odnosząc się do zarzutów skarżącego Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda po 

przeanalizowaniu dokumentów, w imieniu całej komisji przedstawił następujące wnioski; 

Gmina w chwili obecnej nie przewiduje inwestycji w sprawie budowy zbiornika i budowy 

drogi na odcinku C, Gmina oczekuje na decyzję Prezesa Wód Polskich z Warszawy, skarżący 

nie pytał o rozmiary zbiornika, a dokumentacja od jej powstania nie była korygowana. 

Wszystkie działania zostały wstrzymane. Jak będzie decyzja Wód Polskich, to sprawa 

zostanie poddana ponownej analizie.  
 

AD 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda zaproponował przyjęcie 

protokołu Nr 1/18 z dnia 26 listopada 2018 roku oraz Nr 1W/18 z posiedzenia wspólnych 

komisji z dnia 10 grudnia 2018 r., bez odczytywania. 

Komisja głosowała w następujący sposób; 4 głosami „za” przyjęła ww. protokóły bez 

odczytywania. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda poinformował członków Komisji, że protokół Nr 2/18 

z dnia 17 grudnia 2018 roku wymieniony w porządku obrad nie będzie głosowany, ponieważ 
nie jest sporządzony.  

 

AD 3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 25 stycznia 

2019 roku.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał projekty uchwał 

przygotowane pod obrady najbliższej sesji, Komisja je przeanalizowała, wysłuchała 

uzasadnień i wyjaśnień udzielonych przez wójta i skarbnika, a następnie zaopiniowała jak 

niżej:  
 

- projekt uchwały Nr IV/1/19 w sprawie zwołania zebrań wiejskich 
 

Wójt Gminy Jerzy Makowski omówił projekt uchwały, informując radnych, że jest już 
przygotowana imienna lista pracowników do obsługi zebrań wiejskich i radni otrzymają tę 
informację, następnie Wójt poinformował o zmianach przewodniczącego zebrania 

w miejscowościach Trzebiatów i Krąpiel, poinformował również radnych o tym, że materiały 

niezbędne do prowadzenia zebrania zostaną przygotowane w Urzędzie Gminy.  
 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/2/19 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XVIII/138/08 Rady 

Gminy Stargard Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku. 
 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/3/19 w sprawie powierzenia zastępcy wójta reprezentowania 

Gminy w Zgromadzeniu Związku Gmina Dolnej Odry. 
 

Radny Sebastian Janiak odnosząc się do projektu uchwały, poinformował, że w jego 

przekonaniu Gminę w Związku powinien reprezentować Wójt Jerzy Makowski, ponieważ zna 

potrzeby i oczekiwania Gminy w tej sprawie. Odpowiadając Wójt Jerzy Makowski 

poinformował, że obowiązujący statut Związku Gmin dopuszcza taką możliwość, że każda 

z gmin ma jednego przedstawiciela w Zgromadzeniu. Zgodnie z §14 ust. 3 na wniosek Wójta, 

Rada Gminy może powierzyć reprezentowanie gminy w Zgromadzeniu zastępcy albo 

radnemu. Wójt dodał, że chce z tego prawa skorzystać, przedstawiając kandydaturę Zastępcy 

Wójta Marka Gardygajło. Jest bardzo dużo zadań w związku z propozycją wyjścia ze ZGDO, 

trzeba się do tego porządnie przygotować, dlatego też jest ten projekt uchwały, a obowiązki 

służbowe nie zawsze pozwalają mu uczestniczyć w pracach Związku. 

Komisja 3 głosami „za” i 1 głosie „przeciw” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  
 

- projekt uchwały Nr IV/4/19 w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody. 
 

Z projektem uchwały zapoznał radnych Wójt Gminy Jerzy Makowski, informując, że dąb 

szypułkowy będący pomnikiem przyrody uległ wywrotowi.  

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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- projekt uchwały Nr IV/5/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 
 

Z projektem uchwały zapoznał radnych Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda, informując, 

że z wnioskiem o dzierżawę wystąpiło PCK, a sprawa dotyczy ustawienia pojemników na 

odzież używaną. Wójt poinformował, że PCK wystąpiło z wnioskiem na 1 rok, ale uchwała 

jest przygotowana na okres do lat 3, gdyby PCK chciało przedłużyć umowę dzierżawy. Radny 

Sebastian Janiak zapytał jak jest stawka za dzierżawę, odpowiadając Wójt poinformował, że 

stawka jest przygotowana, ale nie pamięta, w jakiej wysokości. 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/6/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 
 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że przygotowanych 

kolejno 6 podobnych uchwał dla mieszkańców miejscowości Lipnik i użytkowników tych 

działek. 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/7/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 
 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/8/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 
 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/9/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 
 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/10/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 
 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/11/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy. 
 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

- projekt uchwały Nr IV/12/19 w sprawie planu pracy Rady Gminy i jej Komisji na rok 

2019. 

Przewodniczący Komisji przedstawił projekt uchwały z podziałem na kwartały, planu pracy 

poszczególnych Komisji. 

Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 

Ad.5 Sprawy różne 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda zapytał o wydane przez 

Wójta Zarządzenie w sprawie upoważnień Wójta dla kierowników, OAS, GOPS 

i Dyrektorów Szkół do zaciągania zobowiązań. Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy, 

informując, że takie upoważnienia są niezbędne do realizacji zadań wynikających z budżetu 

oraz WPF, np. podpisanie umowy z ENEĄ, bez takiego upoważnienia nie byłoby możliwe. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda wrócił do wydanych przez Wójta Zarządzeń, 
a Przewodniczący Komisji miał wątpliwości do poz. 31 w sprawie przedłożenia Radzie 

uchwały w przedmiocie powierzenia realizacji zadań. Odpowiadając Przewodniczącemu, 

Wójt Gminy poinformował, że wyjaśni tę sprawę.  
 

Ad.6 Zamknięcie posiedzenia Komisji 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Paweł Żmuda zamknął posiedzenie Komisji o godz. 15
10

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

Paweł Żmuda 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Ewa Misztela 

Protokół sporządziła z nagrania posiedzenia Komisji: Jadwiga Michalska 

 


